
 

 
Referat af Skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag d. 2. maj 2023 kl. 17.30-19.30 på afd. Rønnebæk 

 
Medlemmer 

Elever: Mads-Emil Hansen (Sjølund) 
Medarbejderrepræsentanter:  

Helle Frænde (Rønnebæk), Heidi Sommerstedt (Sct. Jørgen), Katrine Bjerre 

(Sjølund) 

 

Forældrevalgte:  

Inda Sanne Vullum Dalsgaard Nielsen, Karsten Skov, Adam Henrik Barkhuus, 

Nikolaj Sune Bloch Jespersen, Lena Tina Larsen, Betina Kordoff Mikkelsen, Stine 

Pejstrup 

 

Ledelsen: Jørgen Rhode Wilms og Mette Hugger  
 
Fraværende: Christina Odsgaard Olsen, Andreas Arash Pourkamali, Süleyman Yücel, 

Michael Bjørn Rasmussen (Sydby), Tjalfe Noah Jønsson (Rønnebæk), Josefine 

Lerche Petersen (Sct. Jørgen) 

 

 

Dagsorden Referat 

Sag 24 

Godkendelse af dagsorden (5 min) - AB 

a. Valg af mødeleder 

Beslutning 

Godkendt  

Adam er valgt som mødeleder.  

Sag 25 

Velkommen til vores to nye skoleledere (15 

min) – JRW 

a. Mads og John præsenterer sig selv 

b. Eventuelle spørgsmål 

Orientering 

Præsentation af Mads, ny skoleleder for 

den kommende Specialskole og John, ny 

skoleleder for den kommende Sct. Jørgen 

skole.  

Sag 26 

Status på Økonomi (15 min) – MH – 1 bilag 

(Økonomibilaget eftersendes) 

a. Gennemgang af indeværende 

skoleår 

Orientering 

Vi forventer fortsat at gå ud med et 

merforbrug på omkring 4 mio. Vi forventer 

at få godtgjort vores lønudgifter til 

varetagelse af undervisningen af de 

ukrainske elever. Derudover forventer vi 

ikke at blive økonomisk belastet af de 2.4 
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mio. der blev trukket fra vores 

ejendomsbudget, som kom ud over det 

forventet budgettræk.  

Byrådet har besluttet en opbremsning af 

økonomien i Næstved Kommune, det kan 

betyde at vi ikke må bruge alle midlerne på 

de elevrelateret udgifter, dette gælder ikke 

driftsmidlerne til f.eks. madkundskab, og 

andre lignende forbrugsfag.  

Sag 27 

Budget for skoleåret 2023-2024 - (15 min) 

MH - 3 bilag 

Proces for godkendelse af budgetter for de 

tre nye skoler påbegyndes her 

a. Præsentation af de tre budgetudkast 

b. Drøftelse af den videre proces 

Orientering/drøftelse 

Budgettet for de tre skoler blev 

præsenteret, det nye er at 20.2 budgettet 

ligge centralt.  

Budgettet til specialskolen, er baseret på 93 

elever, men der er pt. 110 elever, derfor vil 

vi indstille til at få lov til at bruge lidt flere 

lønmidler, for at drive specialskolen.  

Sag 28 

Skolebestyrelsesvalg (10 min) - AB 

Valgbestyrelsen orienterer om afvikling af 

valg til de tre nye skolers bestyrelser. 

Orientering 

Der afholdes valg for de tre kommende 

skoler. Hvor der er fremsendt en tidsplan til 

hvert valg.   

Valgmøderne skal holdes onsdag den 17. 

maj 2023. Der hænges plakater op. Alle skal 

meddele deres kandidatur, man er ikke 

automatisk genvalgt, selvom man allerede 

sidder i skolebestyrelsen. Sidste frist for at 

meddele sit kandidatur, er den 22. maj 

klokken 12.00. Skolebestyrelsen ønsker at 

der gøres mere opmærksom på valget, det 

aftales at opslaget lægges op på Aula igen.  

Sag 29 

Godkendelse af næste års skemaer (5 min) 

– JRW 

Forslag til proces fremlægges. 

Beslutning 

Skemaerne vil ikke være endelige til vores 

næste møde, vi forventer at kunne 

præsentere et udkast til mødet i juni 

måned.  

Det aftales at skemaerne godkendes 

elektronisk, ved stor uenighed omkring 

skemaerne, indkaldes der til ekstraordinært 

bestyrelsesmøde.  
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Sag 30 

Dyrehold på afd. Rønnebæk (5 min) – JRW 

Der orienteres kort om status på dyrehold 

på afd. Rønnebæk, og om planer for 

fremtidigt dyrehold. 

Orientering 

Den ene af de to heste der er på afdelingen, 

er blevet forgiftet, og er død af denne 

forgiftning. Den hest der nu er alene, står 

hos et forældrepar, indtil der etableres 

videoovervågning, og der kan indkøbes en 

ny hest.  

Sag 31 

Udbud af valgfag i 9. klasse – Ny 

Kobberbakkeskole (10 minutter) – JRW – 1 

bilag 

Forslag til udbud af valgfag i 9. klasse på Ny 

Kobberbakkeskole præsenteres. 

Beslutning 

Sct. Jørgen udbyder valgfag madkundskab, 

teknologiforståelse/Makerspace og idræt.  

 

Sjølund udbyder taktisk tækning/brætspil, 

ZOFA, Fransk for begyndere, madkundskab, 

psykologi og sejlskole, valgfagene bliver kun 

oprettet hvis der er elever nok til holdet.  

Skolebestyrelsen støtter udbuddet af 

valgfagene.  

Sag 32 

Klassenavne på Ny Kobberbakkeskole (5 

min) – JRW 

Der er et ønske om, at Ny 

Kobberbakkeskole fremadrettet navngiver 

sine klasser med bogstaverne a, b, c osv., 

hvor a er på Rønnebæk, og b, c og d er på 

Sydby og Sjølund. 

Beslutning 

Ved oprettelse af nye klasser på afd. 

Sjølund, skal de navngives a, b, c, d osv.  

 

Sct. Jørgen ønsker også at klasserne 

navngives a, b c, d  

 

Bestyrelsen beslutter at klasserne på Ny 

Kobberbakke og Sct. Jørgen fra kommende 

skoleår skal hedde a, b, c, d osv.  

Sag 33 

Gennemgang af ”skal” principper – (25 min) 

– JRW – 6 bilag 

a. Hvilke principper skal en 

skolebestyrelse have klar? 

b. Hvilke principper kan vi have en 

fungerende udgave af på de tre nye 

skoler, så de nye bestyrelser får det 

bedste udgangspunkt for det videre 

arbejde? 

Beslutning 

Det besluttes at de principper der er nu, er 

de principper de nye skolebestyrelser 

arbejder ud fra 1. august 2023.  

 

Der er et ønske om at omskrive princippet 

for skolefritidsordninger.  

 

Princippet for lejrskoler er den gamle 

udgave på hjemmesiden, det skiftes ud med 

det nyeste vedtaget princip.  

 

Sag 34 

Sammenlægning af klasser i kommende 

skoleår (5 min) – JRW 

Der skal sammenlægges klasser på Sjølund, 

nuværende 4. årgang og nuværende 5. 

årgang. Forældrene og eleverne bliver 
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Der orienteres kort om, hvilke årgange der 

skal sammenlægges klasser på. 

Orientering 

informeret om sammenlægningen i 

morgen. Principperne omkring 

klassesammenlægninger følges i processen. 

Det anbefales at 

forældrerådene/forældrene tages med i 

processen.  

 

Sag 35 

Nyt fra afdelingerne – skal skrives i tråden 

senest 20. februar 2023 (0 min) 

 

Elever: 

Medarbejdere: 

Sct. Jørgen: 

Sydby: 

Sjølund: 

Rønnebæk: 

Forældre: 

Rettighedsrådene: 

 

Orientering 

Medarbejdere: 

Sct. Jørgen: 

Vores nye skoleleder John Larsen, er startet 
og kommet godt fra start. 

Samme dag blev gangene også fyldt med de 
nye før-skole-børn. Det virker til, at de er 
ved at falde godt til og finde sig til rette i 
deres lokaler, legepladsen og på gangene. 

Fagfordelingen fylder meget hos personalet 
og den er ved at falde på plads. Vi har ansat 
tre nye kollegaer, som starter efter 
sommerferien. 

Prøveperioden er startet i dag med de 
skriftlige prøver. 9. klasserne sidder og 
sveder i hallen resten af ugen med dansk og 
matematik. I sidste uge fik de at vide hvilke 
fag, der var udtrukket til deres klasse og der 
har været gang i synopsis-skrivningen, så de 
kan blive klar til prøverne. 

Sydby: 

Fra SFO: 
- God førskole start. Ændret struktur fra 
tidligere år. Personalet har været inddaget 
langt mere i processen. 
Men det er en stor opgave at løfte for 
sfo`en. 
  
Der vender 2 personaler tilbage fra barsel 
start juni. Det glæder vi os til. 
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Vi har fokus på brobygning fra 3 årgang til 
sfo-2. Der laves flere arrangementer 
imellem den de næste par mdr., så de 
forhåbentligt er klar til sfo-2 efter 
sommerferien. 
  
Vi har besøg at professionelle danser 2 
gange i maj. En del af børnekulturfestivalen 
i Næstved. Der er 2 workshops med 25 børn 
fra 1-3. årgang. 
Der arbejdes ligeledes med nogle 
robotkasser i førskole, som også er en del af 
børnekulturfestivalen. 
  
 
 
Fra skoledelen i almen. 
Der arbejdes i øjeblikket på fagfordelingen 
til kommende skoleår, som er et stort 
puslespil der skal gå op.  
Der var i sidste uge et fagligt fokus på 
matematikken, hvor der blev arbejdet med 
geometri i alle klasser på forskellig vis.  
Vi har på personalemøder haft fokus på 
undervisning af ukrainske børn og været i 
dialog med koordinator fra CDS, dette 
arbejde fortsætter vi med de kommende 
uger.  
3. årgang er i dialog med Sjølund om 
brobygningsarbejde og der planlægges 
møder og dage hvor vi kan komme på besøg 
derovre. Der arbejdes også her med de 
faglige overleveringer til modtagende 
lærere. 
I TRIO har vi arbejdet videre med at styrke 
det sociale mellem personalet fra både 
almen og SFO og der er planlagt kanotur på 
Suså d. 12. maj, med efterfølgende spisning, 
for dem der har lyst til det.  
I forbindelse med vores samarbejde med 
Birkebjerg centret, som omtalt sidst, så har 
de henvendt sig igen og spurgt ind til om vi 
vil komme og spille og synge med dem igen, 
det prøves planlagt inden sommerferien.  
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Der arbejdes ligeledes på en 
sommerkoncert på tværs af skole og SFO.  
 

Sjølund: 

Vi er i fuld gang med planlægningen af 
kommende skoleår. Fagfordelingen er ved 
at være på plads, og vi har ansat en 
nyuddannet lærer i en fast stilling, genansat 
en barselsvikar for en lærer og ansat en 
pædagog i et barselvikariat. 
  
For et par uger siden holdt vi idrætsdag 
med en masse sjove poster/aktiviteter, hvor 
vi havde blandet eleverne på tværs af 
klassetrin. Det var en rigtig god og sjov dag. 
  
Afgangsprøverne er begyndt i dag med de 
skriftlige prøver først, og senere i maj går 
den mundtlige prøveperiode så i gang. Det 
er efterhånden nogle år siden, at 
prøveperioden kører helt normalt, efter et 
par år med ingen eller færre prøver på 
grund af Corona.  
  
Der er mange klasser, der tager på ture i 
øjeblikket - blandt andet til Tivoli, Zoologisk 
Have og Avnø. 
 

Rønnebæk: 

Lige før påske mistede vi vores ene pony 

Filippa       på grund af en forgiftning, vi 
arbejde på at finde en løsning fremadrettet, 
lige nu står vores anden pony Prada, hos 
nogle forældre som selv har heste. 
Vi har fået skolebier og skal i gang med at 
lave vores egen honning, når det bliver høst 
tid. 
Vi er i fuld gang med at øve til vores 
kommende forårskoncert d. 9/5 hvor alle 
klasser er med til at optræde på dagen. 
Melding fra Peter er, at vores fagfordeling 
er gået op til næste skoleår. 
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Vi forsætter det gode arbejde med vores 
førskole og vi er kommet rigtig godt fra 
start, med de mange ny børn og forældre. 
 

 

Der savnes input fra specialklasserne og S-

SFO´en. Skolebestyrelsen vil gerne have 

input allerede nu.  

Sag 34  

Eventuelt – (5 min) 

Orientering 

Elevrådet har to klagepunkter: 

Det er forståeligt at de ikke må gå ind i 

hinandens klasser, men der er en undren 

over hvorfor årgangene ikke må gå hen til 

hinanden på gangene/etagerne.  

Der klages over spisepausen, hvor eleverne 

skal blive i klassen i 15 minutter. Grunden til 

dette, er fordi skolen skal føre tilsyn i 

spisepausen, og sikre tid til at eleverne får 

spist deres madpakker.  

 

Formanden er blevet ringet op af P4, i 

forhold til byrådets beslutning om 9. 

klassernes afslutningsfest, hvor det blev 

besluttet at de på dyreskuepladsen, må 

indtage alkohol.  

 

Det sidste møde i juni måned, lægges der 

lidt tid til mødet til fælles spisning.  

 


